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Stadsdeelvoorzitters Tanja Jadnanansing, Zuidoost

‘Ik wil dienend zijn aan               dat grotere verhaal’
Zuidoost is miljonair als het gaat om sociaal 
kapitaal, zegt stadsdeelvoorzitter Tanja 
Jadnanansing, maar op het gebied van 
armoedebestrijding valt winst te halen. 
‘Mensen moeten je kennen en vertrouwen.’

 wijkactieteams ingesteld die problemen in 
buurten aanpakken, en we hebben het tekort 
aan pedagogisch medewerkers aangepakt.”

Is daar speciaal een Masterplan voor nodig of 
hadden jullie dit als stadsdeel zelf ook kunnen 
bedenken?
“Soms is een nieuw gesprek nodig omdat 
 mensen te lang alleen hebben gestaan. Het 
Masterplan helpt ons om weer samen te komen. 
Zo hadden we eind juli een bijeenkomst met 
 bewoners, politie, bedrijfsleven en onderwijs-
bestuurders. Dat creëert momentum. De duur-
tijd van 25 jaar maakt het ook onpolitiek.”

Tegelijkertijd maken drie PvdA-raadsleden van 
uw partij het júíst politiek. Vorige maand dien-
den ze een voorstel in waarin staat dat de 
Master plannen te weinig concrete resultaten 
opleveren en een ‘nieuwe fase’ nodig is.
“Het is politiek, maar het Masterplan is niet 
 gebonden aan de huidige politici, Tanja Jad-
nanansing of de burgemeester. Als we zouden 
blijven doen wat we altijd deden, krijgen we de-
zelfde resultaten als de afgelopen decennia. Ge-
lukkig is iedereen het er wel over eens dat dit 
stadsdeel recht heeft op precies dezelfde voor-
zieningen, dezelfde mogelijkheden en dezelfde 
groei als de rest van de stad.”

8 interviews
Het Parool spreekt deze zomer  
alle stadsdeelvoorzitters. 
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den,’ zoals ik ze aanmoedigde. Tegelijkertijd 
moeten we dit blijven herhalen. Dat is bestuur-
der zijn. Blijven herhalen. Met je bewoners sa-
men, leiderschap tonen. Samen, altijd samen. 
Ik ben niet van de afschrijfcultuur. Ik ben van: 
wat gaan we beter doen?”

Maar hoe voorkomt u dat mensen zich in uit-
zichtloosheid verliezen als ze nog steeds het 
geweld zien?
“Je mag dus nooit – nooit en te nimmer – als be-
stuurder uitzichtloosheid uitstralen. Echt 
nooit. Wat wel helpt, is mensen steeds uitnodi-
gen. Een van mijn mooiste gesprekken was hier 
aan deze tafel met een groep jongens die we 
soms zien als stoute types. Ik had tegen een col-
lega gezegd dat ik met jongens wil praten die 
hier altijd hangen en de gekste dingen doen. Ze 
zeiden te komen, maar kwamen niet. Toen ben 
ik naar de sportschool gegaan waar ze altijd zijn 
en ging ik meesporten. Daarna wilden ze hier 
wel langskomen.”

Hoe ging het gesprek?
“Ik zei: ‘Jongens, wat kan ik in vredesnaam nog 
voor jullie betekenen?’ Ze antwoordden: ‘Voor-
zitter, we vinden u echt lief, aardig, maar u kunt 
niks voor ons betekenen.’ Ik zei: ‘O, dat is wel 
heel weinig.’ Ze legden uit: ‘Wat wij nodig heb-
ben is een vaderfiguur.’ Toen ben ik gaan praten 
met verschillende mensen om te zoeken naar 
vaderfiguren die naast deze jongens willen 
staan. We hebben nu een aantal mannen die 
 deze rol op zich willen nemen. Zij vragen nu 
aan die stoute types: ‘Jongen, waarom doe je 
dat?’ Dat is groot denken, maar klein doen.”

Kijkend naar de cijfers blijkt wel dat Zuidoost 
achteraan loopt als het gaat om economisch 
kapitaal.
“We zijn rijk aan sociaal kapitaal, echt miljonair 
op dat vlak. Economisch kapitaal is een ander 
verhaal; daar moeten we nog veel doen. We 
hebben lang gevraagd dat aan de andere kant 
van het spoor de grote bedrijven moeten inves-
teren aan deze kant van het spoor. Dat gebeurt 
nu. Tegelijkertijd moeten we een manier vin-
den om het sociaal kapitaal te exporteren naar 
de rest van onze stad. Niet alleen Zuidoost 
groeit daarmee, maar de hele stad. Als het goed 
gaat met Amsterdam-Zuidoost, gaat het ook 
goed met Amsterdam. En vice versa.”

Inwoners die gemeentelijke subsidies het 
hardst nodig hebben, maken hier geregeld 
geen aanspraak op, klinkt het. Ze hebben geen 
vertrouwen in de overheid, weten niet hoe het 
werkt.
“Klopt. Ongeveer 75 procent van Zuidoost heeft 
een redelijk inkomen, maar 25 procent zit echt 
onder de armoedegrens. Veel van deze mensen 
vinden de weg naar voorzieningen niet. We 
 organiseren nu extra sessies om hen toegang te 
geven tot informatie en hulp, zodat ze beter 
 ondersteund worden.”

Het Masterplan Zuidoost moet ook ervoor zor-
gen dat het vertrouwen teruggewonnen wordt, 
maar dat verloopt moeizaam. Oud-directeur 
Saundra Williams vertrok met gedoe, in het 
jaarverslag staat dat veel geld naar de organi-
satie gaat, terwijl het terecht moet komen bij 
onderwijs, veiligheid en cultuur, en intern zijn 
er onenigheden tussen ideeën en uitvoeringen.
“Ik snap jullie vraag goed, maar tegelijkertijd 
kijk ik naar wat er wél is bereikt. We hebben 

Aan het einde van het interview wordt Tanja 
Jadnanansing (57) emotioneel als het gesprek 
haar toekomst raakt. Ze is al zes jaar stadsdeel-
voorzitter van Zuidoost en blikt terug op haar 
tijd in deze rol, bewust van de mogelijkheid dat 
ze over twee jaar afscheid moet nemen. “Het is 
de grootste eer van mijn leven dat ik hier voor-
zitter mag zijn,” zegt ze, terwijl ze haar tranen 
probeert te bedwingen.

Ruim anderhalf uur praat ze gepassioneerd 
over Zuidoost. In 2018 solliciteerde ze op de 
functie, nadat ze jarenlang voor de PvdA in de 
Tweede Kamer had gezeten. Haar benoeming 
tot stadsdeelvoorzitter werd door sommigen 
 gezien als een degradatie; in deze rol is ze 
 immers ‘slechts’ een verlengstuk van het stads-
bestuur. Maar zo heeft het voor Jadnanansing 
nooit gevoeld.

Aan het begin van het interview vertelt 
 Jadnanansing hoe ze in aanloop naar het ge-
sprek met zo’n vijftig mensen heeft gesproken. 
In haar notitieboekje staan hun namen, zorg-
vuldig gelabeld met kleuren, zodat ze precies 
weet wie wat heeft gezegd. “Ik wil breed gedra-
gen antwoorden geven. Het gaat niet om mij als 
stadsdeelvoorzitter, maar om ons, het stadsdeel 
Amsterdam-Zuidoost,” zegt ze.

Wat voor stadsdeel is Zuidoost?
“Een bewoner verwoordde het mooi: Zuidoost 
heeft een ijzersterke frontlinie van mensen die 
al jarenlang bouwen aan dit stadsdeel. De ziel 
van Zuidoost is gevormd door mensen die hier 
al heel lang zijn. En iedereen die wil komen 
meebouwen, is van harte welkom. In alles wat 
ik doe, en dat voel ik steeds sterker, wil ik die-
nend zijn aan dat grotere verhaal.”

U woont zelf in Oost en heeft niet in Zuidoost 
gewoond. Wat heeft u geleerd over het stads-
deel de afgelopen zes jaar?
“Dat Zuidoost een gigantisch sociaal kapitaal 
heeft. Het is een toegankelijke, warme en gast-
vrije gemeenschap, waar mensen altijd voorop 
staan. Sociaal kapitaal is echt op de relatie. Het 
is óók Worthy de Jong, die in Parijs het olym-
pisch basketbaltoernooi won. ‘Het is onze jon-
gen uit Zuidoost,’ zeggen mensen tegen elkaar. 
Het is het enorm trots zijn op elkaar. Elkaar de 
mogelijkheden gunnen om te groeien.”

Hoe verhoudt het sociaal kapitaal zich tot de 
zogeheten no snitch-cultuur of de criminaliteit 
in Zuidoost?
“Het sociaal kapitaal zorgt ervoor dat moeders 
willen opstaan om te vechten voor hun kinde-
ren. In 2019 werd een stille tocht georganiseerd 
tegen het geweld. Vaders, moeders en kinderen 
zeiden: dit geweld moet stoppen en we gaan het 
samen doen. Die energie is sindsdien nooit 
meer verdwenen. Als we nu bijeenkomsten or-
ganiseren, zitten ze bomvol.”

In 2019 was er de campagne Amsterdam 
 Ontwapent, met acties om wapens in te leve-
ren. Nu, vijf jaar later, is het geweld nog steeds 
aanzienlijk. Wat zegt u daarop tegen bewoners 
die willen dat het meteen verandert?
“Kinderen die destijds hebben deelgenomen, 
zeggen nu: ‘We moeten ons wapenen met woor-
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‘Ongeveer 75 procent van 
Zuidoost heeft een redelijk 
inkomen, 25 procent zit 
onder de armoedegrens’
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 →  Tanja Jadnanansing: 
‘We moeten het beste 

beloven en waarmaken.’ 
FOTO’S MAARTEN DELOBEL

‘Ik wil dienend zijn aan               dat grotere verhaal’

die dreigen te verdwijnen en de Maranathakerk 
die moet sluiten.
“Wat wij doen is al die wethouders hier uitnodi-
gen en zeggen: ‘Dit is schrijnend. We moeten 
iets doen.’ We zouden geen knip voor onze neus 
waard zijn als wij niet naast deze mensen staan. 
Ze verdienen een plek. En niet voor zichzelf, 
maar voor onze bewoners. Want daar is het om 
te doen. En volgens mij zijn er op dit moment 
wel mogelijkheden voor de Maranathakerk.”

Voor het behoud van metrolijn 53 besloot u een 
opiniestuk in deze krant te schrijven. Waarom 
daar wel?
“Je moet af en toe aan de bewoners laten zien: 
we hebben jullie gehoord. Het liefst zou je geen 
opiniestukken hoeven schrijven, maar als het 
echt niet anders kan, dan doe je het.”

Verkeerswethouder Melanie van der Horst was 
er niet van op de hoogte. Waarom heeft u niet 
besloten het intern met haar op te lossen of 
haar hiervoor te bellen?
Jadnanansing twijfelt over haar antwoord en 
haar woordvoerder verdedigt de keuze, waarna 
ze zegt: “Ik vind dat je als bestuurder altijd 
moet leren. Ik had dit netter moeten aanpak-
ken. Ik had de wethouder kunnen bellen en 
zeggen: ‘Dit opiniestuk komt eraan.’ Maar ik sta 
achter de beslissing dat metro 53 moet blijven.”

Bij de viering van Keti Koti sprak u zich vrij laat 
uit tegen de komst van Tweede Kamervoor
zitter Martin Bosma (PVV). De stadsdeel
commissie en de gemeenteraad hadden zich al 
uitgesproken.
“Wij willen als stadsdeelbestuur niet de polari-
serende rol spelen. Aan de ene kant zien we ge-
woon het democratische proces. Daar zit een 
voorzitter, die is gekozen door een meerderheid 
van de Tweede Kamer. En tegelijkertijd zien we 
de pijn van onze eigen bewoners. Ik vind dat we 
vrij snel na de vraag gezegd hebben wat we er-
van vinden.”

U bent nog twee jaar stadsdeelvoorzitter. Wilt 
u nog een derde termijn doorgaan?
“Voor mij gaat het over wat kan ik bijdragen aan 
mensen, aan de kinderen van Zuidoost. De po-
sitie die daarbij hoort, dat zien we wel.”

Waar u ook veel kan bereiken voor kinderen in 
Zuidoost is als de nieuwe PvdAleider in Am
sterdam Marjolein Moorman stopt.
Ze wacht lang, waarna ze zegt: “Het eerlijke ant-
woord zou zijn… Ik weet niet of Nederland daar 
al aan toe is.”

Hoezo is Nederland daar niet aan toe?
“Iemand die zo op mij lijkt? Ik weet het niet. Ik 
denk dat Amsterdam er absoluut rijp voor is, 
maar heel Nederland? Bij spannende discussies 
wordt heel erg naar ons als bestuurders in Zuid-
oost gekeken. En dan krijg ik wel echt bagger 
over me heen. Dus…”

Zou u het zelf willen?
Ze blijft nog langer stil. “Ik vind dat echt een he-
le moeilijke vraag waar ik gewoon serieus echt 
nog niet over heb nagedacht. Als je me vraagt: 
zou je burgemeester willen worden van een ge-
meente die lijkt op Amsterdam-Zuidoost? Vol-
mondig ja. Direct. Maar deze vraag…”

En wethouder?
“Ja.”

 → ‘We hebben echt te 
weinig speeltuinen in 
Zuidoost.’

Zuidoost in cijfers
Amsterdam heeft 931.748 inwoners
(stand op 1 januari), naar verwachting neemt 
dat aantal toe tot 1.070.000 in 2050. 
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Aantal inwoners per stadsdeel
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Uit uw antwoorden horen we ook: jongeren en 
bewoners zijn heel erg politiek betrokken.
“Ze zijn heel erg betrokken.”

Niet politiek?
“Niet politiek. Maar ze zijn superbetrokken bij 
hun stadsdeel of bij elkaar. Alleen labelen ze 
het niet als politiek. Integendeel: als je politiek 
zegt, dan schrikt het af. Ik zeg wel tegen ze: poli-
tiek gaat óók over mooie speeltuinen, waarvan 
ik trouwens vind dat we er echt te weinig in 
Zuidoost hebben.”

Waarom lukt het niet om meer inwoners naar 
de stembus te trekken?
“Wanneer gaan mensen jou hun stem geven? 
Als ze weten wat je doet. Als ze je kennen en je 
vertrouwen. Wij moeten waardig genoeg zijn 
om hun stem te krijgen. Het is nogal wat, hè? 
Dat mensen jou hun stem willen geven.”

Daar horen dan ook overwinningen bij die laten 
zien: dit doet politiek voor je.
“Ik hou niet van dat hele ‘ik-gepraat’ hoor. ‘O 
kijk me eens.’ Daar ben ik al lang niet meer van. 
Ik geloof echt in dat adagium van Herman 
 Tjeenk Willink: ‘Groot denken, klein doen.’ Als 
we een bijeenkomst organiseren over discrimi-
natie, zorg ik ervoor dat Rabin Baldewsingh 
(Nationaal Coördinator tegen Discriminatie en 
Racisme, red.) aanwezig is. We moeten het de 
hele tijd laten zien. Het beste beloven en waar-
maken.”

Zuidoost wordt ook steeds populairder onder 
nieuwe bewoners die uit andere delen van Am
sterdam komen, zoals Zuidoost ironisch ge
noeg in de jaren 60 bedoeld was. Is gentrifica
tie een zorg?
“We moeten ervoor zorgen dat de mensen die 
hier altijd al waren, ook kunnen profiteren van 
de veranderingen.”

We zien wel al scheuren: huisartsenpraktijken 

‘Je mag dus nooit – nooit en 
te nimmer – als bestuurder 
uitzichtloosheid 
uitstralen. Echt nooit’


